
Protokół nr XXXIV/2021 

 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto 11 maja 2021 o godz. 13:00, a zakończono o 

godz. 15:53 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Sesja Rady Gminy będzie się odbywała na odległość 

(zdalny tryb porozumiewania się), zgodnie z art. 15 zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r.,  

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 

2020 r., poz. 1842, późn. zm.). 

Pan Przewodniczący Rady otworzył XXXIV Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 11 maja 

2021 roku. Na wstępie przywitał Radnych, pana Pana Wójta Antoniego Rumian, pana 

Zastępcę Wójta Jarosława Sadowskiego, panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę oraz 

pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne 

/załącznik nr 1 do protokołu/ 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 



 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 2 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację 

zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru 

ofert. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lutego 2020r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za 

usługi odbioru  i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie tymi odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania 

się nieczystości ciekłych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Michałowice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/39/2019 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 25 lutego 2019 r., w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenie inkasentów, określenie wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/40/2019 z dnia 25 lutego 2019 r., 

w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w 

drodze inkasa, wyznaczenie inkasentów, określenie wysokości wynagrodzenia za 

inkaso. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Nad Strumykiem w miejscowości 

Michałowice.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru Gmina 

Michałowice Północ. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

12. Dyskusja wolne wnioski. 

13. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Pan Wójt: prosiłbym o wprowadzenie do porządku obrad jeszcze 2 punktów, a mianowicie 

pierwszy punkt dotyczy podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminami 

Czernichów, Igołomia-Wawrzeńczyce, Kocmyrzów-Luborzyca, Liszki, Mogilany, Wielka Wieś, 

Zabierzów porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia i udzielenia zamówienia na 

dostawę energii elektrycznej w latach 2022-23. Jest to tryb, który stosujemy już od szeregu 

lat wspólnie z gminami organizujemy takie przetargi, wtedy mamy cenę energii 

zdecydowanie niższą. Tą uchwałę proponowałbym wprowadzić jako punkt 10. Kolejny punkt 

do wprowadzenia dotyczy podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 

kapitału zakładowego przedsiębiorstwa usług komunalnych w Michałowicach czyli 

dokapitalizowanie spółki na 2 konkretne zadania, mianowicie do wymiany studzienek 

kanalizacyjnych w ciągu drogowym Kończyce- Księżniczki. Drugie zadanie to zrealizowanie 

fragmentu kanalizacji przy ulicy Legionowej. Ten punkt mógłby być jako 11 jeśli państwo 

radni wyrazili by zgodę to bardzo proszę o wprowadzenie takich punktów do porządku 

obrad.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie imienne wprowadzenie dodatkowych punktów do  

porządku obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 



Dodatkowe punkty zostały przyjęte. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad z wprowadzonymi zmianami.  

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację 

zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru 

ofert. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lutego 2020r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za 

usługi odbioru  i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie tymi odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania 

się nieczystości ciekłych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Michałowice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/39/2019 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 25 lutego 2019 r., w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenie inkasentów, określenie wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/40/2019 z dnia 25 lutego 2019 r., 

w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w 

drodze inkasa, wyznaczenie inkasentów, określenie wysokości wynagrodzenia za 

inkaso. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Nad Strumykiem w miejscowości 

Michałowice.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru Gmina 

Michałowice Północ. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminami Czernichów, 

Igołomia-Wawrzeńczyce, Kocmyrzów-Luborzyca, Liszki, Mogilany, Wielka Wieś, 



Zabierzów porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia i udzielenia 

zamówienia na dostawę energii elektrycznej w latach 2022-2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na podwyższenie kapitału 

zakładowego Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Michałowicach spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 

14. Dyskusja wolne wnioski. 

15. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie imienne odczytany porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

         Pan Przewodniczący poinformowała, że protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy Michałowice, 

był do wglądu i każdy mógł się z nim zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do 

tego protokołu. 

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie 

protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 



 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Protokół został zatwierdzony. 

 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację 

zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. 

 

Głos zabrała Aleksandra Antczak Dyrektor Centrum Obsługi Edukacji w Michałowicach. 

Szanowni Państwo jednym z zadań gminy jest zapewnienie warunków do realizacji 

wychowania przedszkolnego. Od kilku lat już obowiązuje obniżony wiek dziecka, któremu 

gmina musi zapewnić miejsca w przedszkolu, są to dzieci w wieku miedzy trzecim a szóstym 

rokiem życia . Natomiast miedzy piątym a szóstym jest obowiązek rocznego przygotowania 

do szkoły. Obowiązek ten nasza gmina realizuje w placówkach publicznych, czyli publiczne 

przedszkola, który u nas funkcjonuje w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

publicznych w innych formach wychowania przedszkolnego, których nie mamy. Natomiast 

jeśli miejsc nie wystarczy dla dzieci, które zgłoszą się w ramach rekrutacji, gmina może 

powierzyć realizację tego zadania, przedszkolom prywatnym, aby tego dokonać, musi 

przeprowadzić postępowanie konkursowe zgodnie z ustawą o wolontariacie. Wykonawcą 

takiego konkursu i organem, który ogłasza konkurs, jest wójt, ale aby wójt mógł to uczynić 

Rada Gminy na obowiązek określić regulamin konkursu, a także kryteria wyboru ofert. Kilka 

lat temu już były taki regulamin, ale był on określony na konkretny rok szkolny w związku z 

czym po upłynięciu roku szkolnego, taka uchwała samoistnie wygasała. Ponieważ nie wiemy 



jak będą wyglądały losy rekrutacji w tym roku jeszcze prawdopodobnie nam wystarczy 

miejsca dla tych dzieci, które zostały zgłoszone w rekrutacji, ale aby mieć możliwość w miarę 

szybko dokonać zgłoszenia przeprowadzenia takiego konkurs konieczne jest wydaje się 

wprowadzenie stałego regulaminu. Ta uchwała właśnie taki regulaminy zawiera łącznie z 

kryteriami, które są wyszczególnione w § 4 pkt 7, a są to lokalizacja przedszkola, warunki 

lokalowe, wyposażenie przedszkola to będzie komisja oceniać, liczbę rodzaj bezpłatnych 

zajęć dodatkowych, gdy miał czasu pracy kwalifikacje osób zajmujących stanowiska 

pedagogiczne i organizację całego tego przedszkola, głównie pod względem BHP w tym 

oczywiście kwalifikacje pielęgniarki i pracowników administracyjnych też będziemy brać pod 

uwagę. Przystępować do tego konkursu mogą przedszkola prywatne, które normalnie 

otrzymują 75% podstawowej kwoty dotacji. Natomiast gdy wygrają taki konkurs, będą 

otrzymywały 100%, podstawowej kwoty dotacji, ale nie będą mogli pobierać tzw. czesnego, 

czyli tylko będą mogły otrzymywać wynagrodzenie za każdą godzinę rozpoczętą pobytu 

dziecka w tym przedszkolu poza minimum 5 godziny w danym dniu. Poprzednie ogłoszenia o 

kursie kilka lat temu nie przyniosły rezultatu. Póki co nasze przedszkola prywatne nie są 

zainteresowane przystąpieniem do takich konkursów, ale będziemy przygotowani pod 

względem formalnym do przeprowadzenia takiego postępowania w przypadku takiej 

potrzeby.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały /załącznik nr 3 do protokołu/. 

Radny W. Dyna: chciałem się dowiedzieć co w sytuacji gdy nie zgłosi się żadne przedszkole? 

Pani Dyrektor: To wtedy my mamy obowiązek zgłosić do kuratorium i do wojewody, że 

jakiejś liczbie dzieci nie zapewniliśmy miejsca w przedszkolach, czyli wychowania realizacji 

prawa do wychowania przedszkolnego i wojewoda przede wszystkim na tę liczbę dzieci 

pomniejszy nam dotację, którą normalnie gmina otrzymuje w wysokości około 1400 złotych 

na każde dziecko rocznie. Na tę liczbę dzieci ta dotacja zostanie zmniejszona. Jest to 

formalna pierwsza konsekwencja.  

Radny W. Dyna: czyli te dzieci nie będą miały zapewnionego miejsca w naszym przedszkolu? 



Pani Dyrektor: będą miały szansę rodzic pewnie takie dziecko zapisze do przedszkola 

prywatnego, ale wtedy będzie musiał płacić czesne, ale są takie przypadki, że sąsiednia 

gmina, w którymś z przedszkoli będzie dysponował wolnymi miejscem, które spełnia kryteria 

złotówkowe i wtedy wszystkie dzieci, które zamieszkują na terenie naszej gminy, uczęszczają 

a do przedszkoli, poza naszą gminą obojętnie czy prywatnych czy publicznych tych 

wyłonionych w ramach konkursu tzw. złotówkowych, to gmina wtedy jest obciążana przez 

gminę, która zapewnia wychowanie przedszkolne temu dziecku. Michałowice refundują te 

środki także i tak wydajemy pieniądze, nawet jeśli takie dziecko skorzysta w Iwanowicach czy  

Zielonkach z wychowania przedszkolnego. Natomiast w naszym budżecie będzie mniej 

środków w ramach tych z dotacji od wojewody, wynoszących około 1400 zł rocznie na jedno 

dziecko. Natomiast koszt faktyczny wychowania przedszkolnego w naszej gminie wynosi 

około 11 000 na rok. Średnio na każde dziecko w przedszkolu nie publicznym płacimy około 

800 zł miesięcznie.  

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXIV/264/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 

11.05.2021 r. w sprawie regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację zadania 

publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lutego 2020r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie tymi 



odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Michałowice. 

Głos zabrał Wójt Gminy Michałowice. 

Szanowni Państwo, projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia 

górnych stawek opłat za usługi odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych. 

Generalnie chodzi o podniesieniu kwoty minimalnej, jaką przedsiębiorca świadczący usługi 

wywozu nieczystości płynnych, mogą pobierać od naszych mieszkańców za wywóz metra 

sześciennego. W tej chwili mamy tę kwotę, określono na poziomie 21 zł, to jest kwota, jaka 

została określona w 2013 roku i utrzymuje się do tej pory. Gminy wokół nas te kwoty mają 

już po podnoszone w Zielonkach jest 35 zł brutto w Kocmyrzowie też bodajże 35 zł więc 

opłata taka, jaką mamy 21 zł, praktycznie już nie występuje. Mówię tylko wyłącznie o 

gminach, które są do nas porównywalne.  Pani Monika cały czas, stara się doprowadzać do 

sytuacji, aby wywóz tych nieczystości płynnych był zgodny z przepisami i ustawami, które nas 

wszystkich obowiązują i które obowiązują przewoźników. Chce nas chronić przed tym, 

abyśmy nie byli jako gmina również karani, bo jak powiedziała wcześniej, pani dyrektor 

Antczak, no jak czegoś nie spełniamy, to jesteśmy karani. Tak samo jeśli nie spełniamy 

pewnych wymogów formalnych możemy być karani przez wojewódzką inspekcję ochrony 

środowiska, które kontroluje gminy, które ewentualnie na gminy jeśli nie realizujących 

zadania zgodnie z przepisami nakładają różne kary. W związku z tym pani kierownik Firszt 

żąda od tych przedsiębiorców, którzy świadczą takie usługi bardzo szczegółowych 

sprawozdań, od kogo pobrali ścieki, w jakiej ilości co z tymi ściekami zrobili, gdzie ścieki 

wylali. Jeśli te dane się nie zgadzają, to zaczynamy nakładać coraz częściej kary na naszych 

przedsiębiorców, którzy mają wydane koncesje na wywóz tych odpadów ciekłych. Z drugiej 

strony również kłopoty mają ci, którzy wywożą ścieki, na stacjach zlewnych, gdzie badane są 

jakości tych ścieków, jeśli jeszcze nie spełniają wymaganych norm przedsiębiorcy, również 

mogą podlegać bardzo często wysokim karom. W związku z tym, przedsiębiorcy zaczęli się 

troszeczkę buntować. W związku z tym wystosowali pismo do Rady Gminy Michałowice, w 

którym pokazują, jakie ponoszą koszty związane ze swoją działalnością, ponoszą koszty 

związane z zakupem wyposażeniem, eksploatację pojazdów, które wykorzystują do 

działalności, wydają środki na kierowców, wydają środki na środki czystości i finansowe 

również, bo wiadomo, że praca nie jest zbyt czysta wydają na paliwo, płacą za zrzut ścieków 



na punktach zlewnych. Kwota 21 zł przy mniejszych szamba jest po prostu kompletnie 

nieopłacalna. Jeszcze sprawa się na nam troszeczkę bardziej skomplikowała, tym bardziej, że 

nasz punkt zlewny został zamknięty na okres około dwóch-trzech tygodni ze względu na to, 

że musi co kilka-kilkanaście lat nastąpić bardzo gruntowny remont tego zbiornika. Udało się 

znaleźć firmę, która dostarczyła przewoźną przepompownię ścieków, żeby kanalizacja mogła 

dalej funkcjonować. W związku z tym by przewoźnicy muszą jechać dalej albo do Zabierzowa 

albo jechać do Batowic. Batowice wójt Król też chciał na chwilę zamknąć z podobnych 

powodów, co my ale poprosiliśmy, żeby przynajmniej na ten okres tego nie robił. 

Niejednokrotnie przewoźnicy muszą jechać na Płaszów albo jeśli ścieki są bardzo agresywny 

to na Kujawy przy stawce 21 zł za metr sześcienny w żaden sposób nie jest opłacalne. 

Natomiast może od razu powiem na komisjach wspólnych parę dni temu państwo radni 

wypracowali taką propozycję, aby to była kwota 45 zł brutto. To są kwoty górne ogólne 

stawki. Oczywiście to ja uważam, że tak naprawdę rynek będzie regulował, sprawy tych 

kwot, jakie pobierają ci przedsiębiorcy od naszych mieszkańców. Bardzo często są problemy i 

narzekają mieszkańcy, którzy w jaki sposób nie przemyśleli tematu albo zaoszczędzili na 

budowie szamba i wybudowali w takim miejscu, gdzie jest bardzo trudny dostęp takiego 

dużego pojazdu asenizacyjnego i trzeba rozkładać długie węże a wiadomo, że wtedy nakład 

pracy takiego wybierania szamba jest znacznie większy. Będziemy chcieli, bo też ustawy na 

nas taki wymóg nakładają, będziemy chcieli, aby każdy posiadacz oczyszczalni ścieków 

wywoził osady z takich oczyszczalni, raz na pół roku raz na rok wywozić, żeby ta oczyszczalnia 

była w prawidłowy sposób eksploatowane. Jak wiem, że kombinują nasi przedsiębiorcy 

trochę mieszają osady z tych oczyszczalni ścieków ze ściekami zwykłymi.  

Pani Kierownik: Szanowni Państwo na pewno jest problem, ponieważ w momencie, kiedy 

mamy ten punkt w Książniczkach zamknięty mamy kilkanaście telefonów od mieszkańców w 

tej sprawie, że przedsiębiorcy odmawiają wywozu nieczystości ciekłych, twierdzą, że w tym 

momencie nie są w stanie wykonać usługi. Proszę zwrócić uwagę na to, że jeżeli my też 

kontrolujemy tych mieszkańców na terenie gminy, to nagle nam się pojawiają, też tacy 

mieszkańcy, którzy np. w ogóle nie wywozili do tej pory ścieków, oni też potrzebują nagle 

skorzystać z tych przewoźników. Jeśli przedsiębiorcy będzie się opłacało działać na terenie 

gminy, to może pomyśli też rozszerzenie takiej działalności ewentualnie, żeby, żeby mieć 



więcej tych klientów. Obecnie na pewno część mieszkańców może mieć problemy z 

odbiorem. 

Pan Wójt:  Ja jeszcze chciałbym tu dodać w kontekście tego co pani kierownik powiedziała, 

mianowicie my z tych kontroli wynika, że bardzo wielu naszych mieszkańców bardzo rzadko 

albo wcale nie opóźnia szamba i jeśli pójdzie kontrola, potem będzie za kilka miesięcy, 

następna kontrola to jak mieszkaniec dostaje mandat to w końcu szuka tego, kto to wybierze 

po roku po 2 po 3 latach, a ścieki roczne nie nadają się w żaden sposób do zrzucenia na stacji 

zlewnej, ani Batowice, ani Książniczkach, bo one są zakażone, nie spełniają żadnych, że tak 

powiem wymogów, żeby można było w tych punktach to zrzucić. Ja mam świadomość tego, 

co wynika z kontroli bo pani kierownik zawsze przekazuje mi informacje, że jest oczywiście 

znowu kilkadziesiąt procent bardzo rzetelnych mieszkańców, którzy pilnują tego i wywożą 

ścieki raz na 2 tygodnie raz na miesiąc raz na 2 miesiące i tego pilnują.  

Następnie rozpoczęła się dyskusja na temat stawki jaka powinna zostać przyjęta oraz 

obecnych problemów związanych z wywozem nieczystości ciekłych.  

Po długiej dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie stawkę 45 zł, która została 

zaproponowana na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Rozwoju i 

Inwestycji oraz Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. /załącznik nr 4,5 do 

protokołu/ 

Głosowanie w sprawie wprowadzenie poprawek do uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XX/158/2020 Rady Gminy Michałowice z dnia 27 lutego 2020r. w sprawie określenia górnych 

stawek opłat za usługi odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie tymi odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania się 

nieczystości ciekłych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy 

Michałowice. 

 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, 

Elżbieta Zębala 

PRZECIW (2) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Daniel Gajoch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Kozłowski-  z uwagi na problemy techniczne, zerwane polaczenie internetowe radny 

nie było w stanie oddać głosu.  

Następnie Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania nad uchwałą nr XXXIV/265/2021 

Rady Gminy Michałowice z dnia 11.05.2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr XX/158/2020 

Rady Gminy Michałowice z dnia 27 lutego 2020r. w sprawie określenia górnych stawek opłat 

za usługi odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie tymi 

odpadami na rzecz gminy oraz za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Michałowice. 

 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

PRZECIW (2) 

Iwona Bińczycka-Kołacz, Daniel Gajoch 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (2) 

Marek Kozłowski, Aneta Szydłowska – z uwagi na problemy techniczne, zerwane połaczenie 

internetowe dwoje radnych nie było w stanie oddać głosu.  

 

Uchwała została podjęta.  

Ad 6,7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/39/2019 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 25 lutego 2019 r., w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenie inkasentów, określenie wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/40/2019 z dnia 25 lutego 2019 r., w 

sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze 

inkasa, wyznaczenie inkasentów, określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak- Szota.   

Szanowni Państwo pozwolą państwo, że od razu te 2 uchwały pkt szóstego i siódmego 

omówię jednocześnie. Uchwały dotyczą zmiany sołtysa w miejsce pani Krystyny Zielińskiej 

jest wpisana pani Karolina Boroń jest to jedyna zmiana w tych uchwałach zarówno pierwszej 

jak i drugiej. Proszę o pozytywne zaopiniowanie tych projektów obu uchwał.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załączniki nr 5, 6 do 

protokołu/. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekty 

uchwał /załączniki nr 7, 8 do protokołu/. 

 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXIV/267/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 



11.05.2021 r. w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

drodze inkasa, wyznaczenie inkasentów, określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska – ze względu na problemy techniczne radna nie mogła oddać głosu.  

Uchwała została podjęta. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXIV/268/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 11.05.2021 r. w sprawie zmiany uchwały Nr VI/40/2019 z dnia 25 lutego 

2019 r., w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych 

w drodze inkasa, wyznaczenie inkasentów, określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska – ze względu na problemy techniczne radna nie mogła oddać głosu.  

Uchwała została podjęta. 



Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Nad Strumykiem w miejscowości 

Michałowice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta -Jarosław Sadowski.   

Szanowni Państwo, proszę o przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Michałowice na wniosek właściciela tej ulicy jest to prywatna droga, przecznica 

od ulicy Jana Pawła w okolicach cmentarza, tylko, że po drugiej stronie ulicy. Nazwa Nad 

Strumykiem jest nie powtarzająca się do tej pory w naszej gminie.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekty 
uchwał /załączniki nr 9 do protokołu/. 

 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXIV/268/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 

11.05.2021 r. w sprawie nadania nazwy ulicy Nad Strumykiem w miejscowości Michałowice.  

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska – ze względu na problemy techniczne radna nie mogła oddać głosu.  

Uchwała została podjęta. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru Gmina 

Michałowice Północ. 



Głos zabrał Zastępca Wójta -Jarosław Sadowski.   

Szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczący zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego północ dotyczy ta zmiana tylko jednej działki 53/11 w miejscowości 

Więcławice Stare to jest ta działka, którą w ubiegłym roku gmina zakupiła w okolicach szkoły 

w Więcławicach na potrzeby budowy przedszkola. W tej chwili przystępujemy do zmiany 

planu, ponieważ w obecnym planie działka ma przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową 

do zaprojektowania przedszkole jest potrzebna zmiana planu. To jest podobna punktowa 

zmiana planu, jaka odbywała się w Michałowicach przed budową.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekty 

uchwał /załączniki nr 10 do protokołu/. 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXIV/269/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 

11.05.2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla obszaru Gmina Michałowice 

Północ. 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska – ze względu na problemy techniczne radna nie mogła oddać głosu.  

Uchwała została podjęta. 



Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminami Czernichów, 

Igołomia-Wawrzeńczyce, Kocmyrzów-Luborzyca, Liszki, Mogilany, Wielka Wieś, Zabierzów 

porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia i udzielenia zamówienia na dostawę 

energii elektrycznej w latach 2022-2023 

Głos zabrał Zastępca Wójta -Jarosław Sadowski.   

Porozumienia między 8 gminami z powiatu krakowskiego dotyczy wspólnego postępowania 

przetargowego i potem zawarcia wspólnej umowy na zakup energii. Od kilku lat wspólnie 

organizujemy takie przetargi, co pozwala na osiągnięcie lepszych cen za energię. Teraz też 

prosimy o zgodę na przystąpienie do takiego porozumienia w celu przeprowadzenia 

wspólnego przetargu na lata 2022-23. Obecna umowa kończy nam się w ciągu tego roku, ale 

już przystępujemy zbierania danych wczesną późnym latem taki przetarg zostanie ogłoszony, 

żeby do końca roku można zawrzeć umowy na kolejny okres liderem tym razem tego 

porozumienia będzie gmina Zabierzów.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr  11 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekty uchwał /załącznik nr 12 do 

protokołu/. 

Pan Przewodniczący odczytał  uchwałę nr XXXIV/270/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 

11.05.2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z gminami Czernichów, Igołomia-

Wawrzeńczyce, Kocmyrzów-Luborzyca, Liszki, Mogilany, Wielka Wieś, Zabierzów 

porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia i udzielenia zamówienia na dostawę 

energii elektrycznej w latach 2022-2023.  

 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na podwyższenie kapitału 

zakładowego Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Michałowicach spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością. 

Głos zabrał Wójt Gminy.  

Szanowni Państwo, w związku z budową ścieżki rowerowej, chodnika i poszerzenie jezdni na 

odcinku od Raciborowic przez Kończyce do Książniczek. Tam na pewnym odcinku ta 

inwestycja pokrywa się z naszą kanalizacją, realizowaną na początku lat dziewięćdziesiątych, 

gdzie studzienki były umieszczone w pasie drogowym lub rowie i te studzienki są w fatalnym 

stanie często popękane, więc przy okazji budowy dużej inwestycji chcemy, żeby 16 

studzienek zostało wymienionych na tym odcinku. Dlatego chcemy dokapitalizować 

przedsiębiorstwo usług komunalnych, które zleci to wykonawcy temu, który robi to drogę w 

tej czyli firmie Wanda na to przeznaczyliśmy kwotę 90 000 zł. Natomiast pozostała kwota 

60 000 zł, to jest kwota na sięgać kanalizacji od ulicy Legionowej, na której została wykonana 

dokumentacja i jest pozwolenie na budowę.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik nr  13 do 

protokołu/. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekty uchwał /załącznik nr 14 do 

protokołu/. 

XXXIV/271/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 11.05.2021 r. w sprawie wyrażenia zgodny 

na podwyższenie kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w 

Michałowicach spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 



 

Odbyło się głosowanie jawne  

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

Uchwała została podjęta. 

Ad 12, 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2021-2029. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Agata Krzyżak-Szota. 

Szanowni Państwo może omówię te dwie uchwały na raz. Jeżeli chodzi o zmianę w budżecie 

gminy Michałowice, zwiększamy dochody o kwotę 1 000 520 489,29 zł natomiast wydatki o 

kwotę 2 000 032 18,29 zł. Środki te są przeznaczone na wprowadzenie dotacji, jeżeli chodzi o 

modernizację dróg samorządowych to zabezpieczamy 1 000 300 1977 zł z przeznaczeniem na 

wykonanie pierwszego etapu przebudowy drogi ulicy Warszawka. Wprowadzamy również 

70% wysokości odszkodowania z tytułu zajęcia działek pod autostradę, przeznaczamy środki 

na wykupy, czyli majątek zamieniamy na majątek. Jeżeli chodzi o dochody, to wprowadzamy 

dotację na zadania zlecone, są to środki wypracowane przez pracowników w USC w ubiegłym 

roku, gdzie nasi pracownicy odnotowali więcej roboczogodzin niż otrzymaliśmy dotacji, 

środki te chcielibyśmy przeznaczyć na wynagrodzenia. Jeżeli chodzi o wydatki, to również 

wprowadzamy właśnie dokapitalizowanie do spółki po stronie wydatkowej, na wykonanie ul. 

Warszawka oraz 50 000 zł na opracowanie dokumentacji projektowych na nowo 

rozpoczynające się zadanie czyli projekt budowy park and drive w miejscowości 



Raciborowice. Na to zadanie prawdopodobnie dostaniemy dosyć duże dofinansowanie. 

Oprócz tego zwiększamy środki do wykonania dokumentacji na kolejne nowe zadanie na 

budowę przedszkola publicznego w miejscowości Więcławice Stare jest to kwota 60 000 zł, 

pozostała kwota jest przewidziana w wieloletniej prognozie finansowej na rok przyszły . 

5 000 zł chcemy przeznaczyć na udzielenie dotacji dla koła łowieckiego Żubr również 

biblioteka gminna zwróciła się do z wnioskiem od państwa radnych o udzielenie dodatkowej 

dotacji celowej na wykonaniem rozdzielni głównej wraz montażem kompensatorów energii 

biernej w wysokości 50 000zł w ubiegłym roku w Urzędzie Gminy montowaliśmy takie 

urządzenie i całość takiej inwestycji powinno się zwrócić w ciągu 3 lat. Zmiany wieloletniej 

prognozie finansowej oprócz wcześniej omówionych zmian, które miały wpływ w budżecie 

zwiększyliśmy kwotę przychodów i rozchodów o 37 400zł. Są to kwoty na udzielenie 

pożyczek dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Więcławicach Starych oraz dla Stowarzyszenia 

muzyczno- sportowego Echo na zadanie zakup instrumentów muzycznych, stroju dla 

orkiestry dętej Echo z Michałowic, planowane zwroty środków to jest 15 grudnia. Instytucje 

te otrzymają dofinansowanie w momencie realizacji zadania zwrócą nam chwilową pożyczkę. 

Jeżeli chodzi o pozostałe zmiany to wprowadziliśmy nowe zadania, budowa przedszkola 

publicznego, miejscowości Więcławice, stare wykonanie dokumentacji projektowej, budowy 

park and Ride miejscowości Raciborowice, oraz budowa drogi gminnej miejscowości 

Michałowice, powiat krakowski gmina Michałowice jako zadanie wieloletnie na ten i na 

przyszły rok. Dokonaliśmy również zmian aby oświata mogła zorganizować przetarg na 

kolejny rok szkolny na dowóz dzieci do szkoły i kwota 17 000 została zwiększona w bieżącym 

roku na transport publiczny gminy Michałowice są to środki nam to nową linię, która ma być 

uruchomiona do Łuczyc.  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

W. Dyna: Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał /załącznik 

nr  15,16 do protokołu/. 

R. Browarnik: Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała  projekty uchwał 

/załącznik nr 17, 18 do protokołu/. 



Radny M. Kozłowski: chodzi o to dofinansowanie dla koła łowieckiego Żubr, nie wiem, na 

jakie zadania tam będą pieniądze, ale rolnicy strasznie narzekają, że ciężko w ogóle poprosić 

o jakąkolwiek pomoc bardzo duże straty, teraz mają z uwagi, że tych saren tak się 

namnożyło, że jest niesamowita ilość, niszczą pola, mają pokiereszowane uprawy, świeże i 

jest problem duży może by pan Wójt zainteresował się tym problemem.  

Pan Wójt: Panie Radny, wójt jest bardzo zainteresowany tym problemem, bo również do 

wójta docierają tego typu sygnały, dlatego też do wójta trafili przedstawiciele koła 

łowieckiego Żubr, którzy płacą ogromne kary za te szkody, które robi zwierzyna dzika 

rolnikom. Wiemy, gdzie mieszkamy, wiemy, jakie mamy problemy, jak jedni mówią, żeby 

strzelać, a myśliwych przeganiają inni mieszkańcy, że nie życzą sobie żadnego strzelania. 

Natomiast środki, które przeznaczamy 5 000 zł, to są środki, które chce przeznaczyć koło 

Żubr na wieże do strzelania.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XXXIV/272/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 11.05.2021 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2021 

rok. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr XXXIV/273/2021 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 11.05.2021 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2021-2029. 



Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Alicja Bednarczyk, Iwona Bińczycka-Kołacz, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora 

Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa 

Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 14. Dyskusja wolne wnioski. 

Pan Wójt: Jeśli państwo pozwolicie, to może zacznę, mianowicie słyszycie państwo jest tak 

dosyć głośno o walce ze smogiem w naszym regionie. Tutaj w ramach metropolii krakowskiej 

w Krakowie i gminach ościennych, ale też w całej Małopolsce dlatego, że sejmik 

województwa małopolskiego podejmuje przeróżne uchwały między m.in. przyjął uchwałę 

program ochrony powietrza w Małopolsce, gdzie określa się daty, kiedy powinniśmy 

zaprzestać palenia węglem i drewnem  oraz daty, od kiedy tylko wyłącznie odnawialne źródła 

energii będą mogły zasilać nasze budynki. Sejmik województwa wychodzi z założenia, że z 

gazu też powinniśmy się wycofywać. Jest wdrażany program debaty w metropolii 

krakowskiej, czyli wśród gmin, które są w wianuszku wokół Krakowa. Debaty na temat 

skracania tego okresu jeszcze bardziej np. zakazu palenia węglem i drzewnym. Debaty mają 

się odbywać w gminach, mamy z mieszkańcami na ten temat dyskutować, bo co oczywiście 

wszyscy chcą oddychać czystym powietrzem, ale nie wszystkich przecież stać na to np. żeby 

tym węglem nie palić. Natomiast ja wspomniała coś na temat Tauronu na początku sesji i 

pojawiać się nam zaczyna coraz większy problem, mianowicie jesteśmy jedną z 40 gmin, 

które realizuje program OZE tak montaż pomp ciepła centralnego ogrzewania i ciepłej wody 

użytkowej. Tam też jest fotowoltaika i w programie leczenie tym, o których wspominamy 

programie ochrony powietrza w Małopolsce, mówi się o tym, żeby przejść w całości przez 

najbliższe kilkadziesiąt lat na odnawialne źródła energii. Uważam, że dopóki nie wyjaśnią się 

pewne rzeczy, to debata na temat tego węgla dla mnie jest trochę bezprzedmiotowa. 



Dlatego że wielu mieszkańców naszej gminy skorzystało już z tej możliwości dofinansowania i 

zamontowała sobie solary na swoich dachach i z tymi solarami zaczyna być pewien kłopot, 

mianowicie jak tylko jest piękna pogoda, kiedy jest największa produkcja tegoż prądu przez 

solary, to falownik odcina solary i przestają produkować prąd, ponieważ w sieci 

energetycznej, którą Tauron dostarcza energię przedstawiłem sprawę panu Markowi 

Jamborskiemu, który jest koordynatorem tego naszego projektu. Nie wiem jak sobie pan 

marszałek wyobraża przejście na to OZE w ciągu najbliższych 20, 30 lat skoro zakład 

energetyczny Tauron nie jest kompletnie przygotowany do przyjmowania takich ilości energii 

z  fotowoltaiki do swojej sieci. Myślę, że najpierw trzeba było rozwiązać problemy, po stronie 

Tauronu. Będziemy bardzo powoli debaty pewnie z mieszkańcami w jakiś sposób 

przeprowadzać, na ile jesteśmy przygotowani, żeby odejść całkowicie od węgla na terenie 

naszej gminy. Ja mogę się zgodzić z tym, że na terenie naszej gminy kiedyś może by się udało 

uchwalić w nowym planie zakaz montowania jakichkolwiek kotłów węglowych w nowo 

budowanych domach jeśli mamy 100% gazyfikacji to niech będzie obowiązek albo OZE albo 

gaz, ale to musi wynikać z jakiejś szerszej debaty wśród naszego społeczeństwa. 

Zastępca Wójta: Szanowni Państwo ja z taką krótką informacją na temat przebiegu 

inwestycji realizowanych przez gminę. Trasa rowerowa, przebudowa drogi powiatowej z 

Raciborowic z Książniczek postępuje, wszystkie sieci są przebudowane, niedługo nastąpi 

wymiana studni kanalizacyjnej, są wykonywane poszerzenia drogi, kładka koło mostu, 

jesteśmy w tej chwili w trakcie ustaleń co do zakresu remontu. Jeśli chodzi o przedszkole to 

jest zrobiony strop na drugim piętrze. Wykonawca będzie przystępował niedługo do 

montażu zbiornika przeciwpożarowego do wykonywania dachu a potem już okna i prace 

wykończeniowe w środku. Park and Ride również jest wykonywany w terminie jest robiona 

stabilizacja będzie teren utwardzony, wszystkie sieci są wykonane podobnie jak sieci 

kanalizacyjnej, deszczowa do ulicy Nad Strugą oraz przyłączy wodociągowych, który był 

robiony wcześniej przez inne firmy. Mamy niestety trochę kłopotów z wykonawcą na PSZOK-

u termin wykonania jest do 18 czerwca. Wykonawca tłumaczy się tam różnymi problemami, 

jesteśmy w stałym kontakcie cały czas monitorujemy przebieg tej inwestycji, natomiast tutaj 

jest pewna obawa, czy w tym terminie PSZOK zostanie zrealizowany. Boimy się, że może być 

tutaj opóźnienie. Miejmy nadzieję, że niezbyt duże. Ulica Graniczna i budowa chodnika tutaj 

jest to zadanie realizowane przez powiat krakowski w ramach ISU został ogłoszony przetarg, 



który miał być jutro otwierany, jednak został unieważnione przez ZDPK dopatrzono się tam 

jakiś nieścisłości w dokumentacji. W związku z tym będzie ten przetarg powtórzony. Jest to 

niekorzystne, ponieważ mieliśmy nadzieję, że po przetargu powstaną  jakie oszczędności po 

stronie powiatu. Państwo pamiętają, że zgłosiliśmy 2 zadania do realizacji na ten rok i tym 

drugim była budowa chodnika przy ulicy Wysyłek i na kawałku Centralnej w 

Pielgrzymowicach. Mieliśmy nadzieję, że po oszczędnościach na innych przetargach to 

zadanie jeszcze zostanie przez powiat uruchomione. Kanalizacja na ulicy Parkowej w 

Masłomiącej w zasadzie jest wykonana, zgłoszona głoszona odbioru. Projektu przebudowy 

drogi krajowej i powiatowej siódemki do mostu w Młodziejowicach tutaj wykonawca 

zawnioskował o kolejny aneks do końca sierpnia, ma już gotowe pozwolenia na budowę, bo 

tam są 2 pozwolenia na budowę ze względu na przebieg tego chodnika w obszarze drogi 

krajowej, także ten odcinek pierwszy przy krajówce jest gotowy. Natomiast raport 

dodatkowe uzgodnienia jeszcze z ZDPK architektura powiatu poprosiła tam wykonawca musi 

jeszcze uzyskać dodatkową zgodę na przebieg kanału teletechnicznych, przebudowę sieci 

teletechnicznej. Mamy już pierwszą koncepcję na projekt przebudowy ulicy Jana Pawła II w 

Michałowicach, budowy chodnika, budowy kanalizacji myślę, że na początku przyszłego 

tygodnia udostępnimy już taką dokumentację częściową mieszkańcom do konsultacji i 

zaprosimy wszystkich mieszkańców, chcielibyśmy, żeby każdy przyjrzał się tej dokumentacji 

głównie pod kątem przyłącza kanalizacyjnego wiele tych przyłączy zostanie już 

zaproponowanych. Chcielibyśmy, żeby mieszkańcy po zweryfikowaniu czy na pewno są 

prowadzone w odpowiednim miejscu, tam gdzie jest najłatwiej przyłączyć nieruchomość do 

sieci kanalizacyjnej. Gotowy jest też projekt na drugi etap przebudowy ulicy Warszawka. 

Natomiast na pierwszy etap, pozyskaliśmy dotację z rządowego funduszu rozwoju dróg 

ponad 1 300 000 zł to jest finansowanie na poziomie 50% niektóre gminy dostały więcej na 

razie cieszymy się z tych 50 proc całości zadania w kosztorysie jest szacowana na 2 800 000 

będziemy ogłaszać wkrótce przetarg. Podpisaliśmy też umowy na szereg projektów 

rozbudowy kanalizacji większość w miejscowości Michałowice, m.in. ulica Spokojna, 

fragment między ulicą Ogrodową i Krakowską, ulica Miła, Działkowa, Wiśniowa oraz w 

Raciborowicach ulica Rzeczna i fragment kanalizacja od ulicy Jana Długosza do Krajobrazowej 

część projektów realizuje Gmina a część przedsiębiorstwa usług komunalnych. Również są 

podpisane umowy na projekty oświetlenia, są to głównie projekty, które nie zostały 

zrealizowane przez wykonawcę w tamtym roku. Wykonawca wybrany w przetargu nie 



wywiązał się musieliśmy tę umowę rozwiązać i naliczyć kary umownej w tej chwili 

ponawiamy tę procedurę uzyskiwania dokumentacji na te projekty, które planowaliśmy. 

Rozpoczęła się budowa zbiornika na ulicy Leśnej, wykonawca wszedł już na budowę to 

zadanie jest realizowane przez przedsiębiorstwo usług komunalnych. Został ogłoszony 

konkurs na dyrektora szkoły podstawowej w Raciborowicach dotychczasowa pani dyrektor 

złożyła rezygnację. Mamy też wyłożenie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, centrum to jest obszar po starym przebiegu S-7 wyłożenie będzie trwało do 

1 czerwca. Z takich informacji też spoza obszaru działalności urzędu pewnie państwo słyszeli 

został wybrany wykonawca nowej drogi s-7 naszego odcinka. To jest firma turecka to ten 

sam wykonawca, który w, które buduje północną obwodnicę Krakowa. Jesteśmy w trakcie 

rekrutacji o pierwszych klas szkół podstawowych i przedszkoli też taka informacja dla 

państwa odnośnie potrzeby rozbudowy naszej infrastruktury edukacyjnej po raz pierwszy 

będziemy mieć w szkole podstawowej w 1 roczniku w Michałowicach 4 klasy, a Więcławicach 

3 klasy to się do tej pory jest nie zdarzyło. Także mamy też bardzo duży przyrost uczniów w 

szkołach i będziemy musieli przystępować do rozbudowy tych szkół.   

Pan Wójt: może tylko dodam, że pojawiła się propozycja ze strony gminy miejskiej Kraków 

szybkiego połączenia komunikacyjnego, nad którym tutaj dosyć mocno myślimy i miałoby to 

ewentualnie nastąpić, może nawet od 1 września, pomimo remontu ulicy 29 listopada. 

Pomysł jest taki, żeby jak Park and Ride skończymy tutaj koło kościoła w Michałowicach, aby 

stąd jeździł autobus co 15 minut w szczycie ulicą Jana Pawła do góry do Granicznej w lewo na 

Komory i potem aż do samego IC, czyli za rondo Grunwaldzkiej, alejami w szczycie co 15 

minut poza szczytem co pół godziny, jeśliby się ta komunikacja przyjęła, to będzie doskonałe 

miejsce przesiadkowe dla wielu naszych mieszkańców, przy P&R i to będzie autobus, który 

na terenie gmin naszej i Zielonki, czyli Węgrzce i Zielonki będzie się zatrzymywał na każdym 

przystanku, a w Krakowie będzie przyspieszone, będzie pewnie zatrzymywał się na tych 

najważniejszych co drugich przystankach, więc to może trochę zrewolucjonizować w tej 

części naszej gminy całą komunikację.  

A. Szydłowska: czy projekty które były przygotowane na przebudowę szkoły w 

Michałowicach są dalej aktualne? 



Zastępca Wójta: to była koncepcja tak naprawdę, więc plan nie był taki bardzo 

zaawansowany, on powstał jeszcze wczasach jak jeszcze były gimnazja, jak jeszcze nie było 

tych przepisów o tym, że nie możemy mieć oddział przedszkolny w szkołach. Na pewno ta 

koncepcja będzie wymagała, jakiś modyfikacji o tyle też nam to ułatwi teraz sprawę 

modyfikacja koncepcji s, ponieważ mamy kupioną działkę nad boiskiem w Michałowicach, 

tam mieliśmy duży problem, przy poprzedniej koncepcji ruchem wokół tego nowego skrzydła 

szkoły do koncepcji. Natomiast w tej chwili będzie możliwość prawdopodobnie zrobienia tam 

dodatkowej drogi przynajmniej pożarowej, ale być może też dojazdowej właśnie przez 

działkę od góry od Jana Pawła zrobienia takich pętli w kierunku placu Piłsudskiego.  

Pani Skarbnik: chciałam tylko poinformować, że od dnia wczorajszego bank przyjmuje już do 

godziny piętnastej.  

Ad 13. Zamknięcie sesji. 

 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął XXXIV Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu 11 maja 

2021 o godz. 15:53. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 

 


